幼兒保育系

Department of Child Care
必修科目Required Courses
592001教育心理學
３
必
江淑卿、上

本課程旨在協助探討提高學習效果之歷程，了解因材施教，學習興趣之提昇以及行為改變之方法。內容包含行為發展與教學、學習理論與教學方法、各類學習與教學、學習能力與動機、學習指導及教學效果的評鑑。

592001
Educational Psychology
３
R
Su-Chin Jiang，F
A study of the major approaches to the improvement of learning. The emphasis is on the teaching methods, dimensions of motivation related learning and performance, behavior modification and instructional evaluation.
592002
生理學
２
必
蔡惠玲、下
此課程主要目的是使學生了解人體的生理結構，以及人體生理與日常生活之間的關係。課程內容有：人體生理結構與器官、各年齡層常見的疾病、疾病的預防、生理與心理之互動關係。

592002
Physiology
２
R
Huei-Ling Tsai，S

The aim of this course is mainly to let students understand the physical structure of the human body, and the relationship between the human physiology and daily life. It includes physical structure and organs of the human body，common diseases at all ages，disease prevention，and the interaction between physiology and psychology.
592003
兒童教保概論
２
必
吳淑琴、上
本課程旨在探討幼兒教育、保育的意義、實施及方法。內容包含幼兒健康照護、教保理論、沿革、各國托育概況與制度、教保現況與展望、課程與教學（含托嬰中心教保活動、課後托育課程與教學）、法令、托育機構教保行政等。

592003
Introduction to Child Care 
２
Ｒ
Shu-Chin Wu，F


and Education
Introduction to the history of early childhood education, developmental and learning theory, types of programs, behavior modification, creating the learning environment, the role of the parent and teacher, and current issues in the field of early childhood education.
592004
兒童發展
３
必
馬祖琳、下
本課程旨探討初生至八歲兒童的發展，內容包含：成熟理論、學習理論、社會情緒發展理論、認知發展理論、資訊處理理論、生態觀等理論基礎，以及各發展階段，生理、社會及認知成長之相關研究成果，並強調支持兒童適性發展的環境。
592004
Child Development
３
Ｒ
Tzu-Lin Ma，S
The course invalves the study of the child from birth to eight years of age including current theories of child development in relation to physical, psychological, and sociological growth and maturation. Emphasis is on the concept of the whole child and how adults can provide a supportive environment for positive interactions with children.
592005
兒童疾病預防與照護
２
必
黃麗方、下
本課程旨在探討幼兒正常生長需要、常見疾病及照顧。內容包含幼兒各類健康問題之明顯特徵或症狀及相關的護理與治療。主題包括：腸胃功能不足的孩童、呼吸功能不足的孩童、神經肌肉功能不足的孩童、心臟功能不足的孩童以及患傳染病孩童的照護。

592005
Prevention and Care of Child
２
Ｒ
Lih Fang Huang，S


Illness

A course designed to explore the growth needs of young children. Contents include signs or symptoms of common childhood health problems and the treatment and nursing care of these illnesses. The main subjects in clucle the following: children wich gast, ointestinal dysfunction, children with respiratory dysfunction, children with neuromuscular dysfunction, children with cardiac dysfunction and children with communicable disease.

592006
特殊兒童教育
３
必
徐庭蘭、下
本課程旨在探討各類特殊兒童之身心特徵及其保育方法與親職教育。內容包含智障、感覺統合失調、生理殘障、過動、自閉、資優幼兒之生長與發育問題、照護方法及其家庭、社會適應的輔導。

592006
Young Children with
３
Ｒ
Ting-Lan Hsu，S

Special Needs

Study understanding of the physical, social, intellectual,and emotional problems of children with special needws in a dapting to societyor in learning, and theories of prevention and therapy ininstitutional, home, or out-patient settings.

592007
教育研究法
３
必
鄭芬蘭、上

本課程旨在介紹研究保育工作現象所採用的程序及步驟，協助學生發展基本研究能力。內容包含研究的基本概念、研究的性質及類別、研究設計、問卷設計、資料收集與分析 、研究報告撰寫。

592007
Educational Research Methods
３
Ｒ
Finland Cheng，F


The purpose of this course is to introduce the basic research methods employed in the study of education and childcare. The major topics include: basic concept research, the nature and categories of research, research design, measurement, data analysis, and how to write research report.

592008
統計學(二)
２
必
江淑卿、上

  本課程的目的在於介紹推論統計的概念，以及分析的原理及方法。課程內容包括：推論統計基本概念、區間估計與假設考驗、卡方考驗、t考驗、變異數分析。學習者可以透過實例，進行資料整理與分析，並利用各種不同統計的方法以及統計軟體輔助資料分析。

592008
Educatonal Statistics (Ⅱ)
２
R
Su-Chin Jiang，F

The purpose of this course is to provide technique of inferential statistics to the undergraduate students. The principle of statistics will be introduced in the course. The content includes: introduction of inferential statistics, interval estimation and hypothesis testing, Chi－Square test, t-test, ANOVA. In addition, technique for data processing and analysis as well as preparation for seminar report will be introduced. Statistical software will be used in the course.

592009
行為觀察與記錄
２
必
王淑清、上
本課程旨在藉由客觀的觀察及詳實的記錄，以瞭解幼兒的興趣、能力與發展，以及尋求幼兒問題行為的癥結，幫助教學活動的進行。其內容包含：幼兒行為觀察的意義及重要性，進行觀察前應作之準備及應注意事項，觀察紀錄方法介紹如：日記法、軼事紀錄法、時間取樣法、事件取樣法、檢核表法等，習作幼兒行為觀察記錄、幼兒行為觀察記錄表的製訂、幼兒行為分析。

592009 
Observation of Behavior
２
Ｒ
Shu-Ching Wang，F

The purpose of this course is to explore the methods of observing and recording the development of young children in an early childhood classroom setting. The main topics include specimen records, time sampling, event sampling, anecdotal records, diary records, and check lists.  
592010
教保實習(一)
1
必
輪授、上

本課程旨在藉由實際參觀及訪問，使學生瞭解和認識各類型之幼兒保育相關機構的服務性質、對象和工作內容，一方面了解幼兒保育機構的運作情形，一方面藉由實地的參訪，了解幼保人員的角色與工作。

592010
Child Care Practicum (Ⅰ)
1
Ｒ
Take turn、F

Students will visit and evaluate different types of programs available for young ren to exposure to actual on-the-job experiences. On one hand learning the poeration of Young chindren institutions and on the other hand understanding the roles and function of Young children by participting in actual work
592011
教保實習(二)
４
必
輪授、下
本課程主要目的是提供學生於幼兒保育相關機構中，實地觀摩與試教的機會，裨使學生能將課堂所學之幼保專業知識及技巧，實際的運用於幼保實務活動中，結合理論與實務，驗證幼保專業知能。

592011
Child Care Practicum (Ⅱ)
４
Ｒ
Take turn、S

The aim of this course is mainly to let students understand the Interaction with young children in child care programs under qualified supervision, develops an understanding of the child care profession and effective teaching techniques for guiding children.

二、選修科目Elective Courses
592012
兒童餐點與營養
2
選 
未定、上

本課程旨在探討幼兒營養需要與飲食特點、幼兒健康餐點的設計、製作及其營養素的分析。內容包含食譜設計原理、營養分析原理、食物種類、來源、選購、製作、加工與儲存的方法。

592012 Children Nutrition and Food
２
Ｓ
, F


Preparation

This course is to introduce the essential nutrients and their function for a healthy child, evaluating menus and snacks for necessary food requirements for the growing child, understanding the value of nutrition education for children. Promoting good nutritional practices in an early childhood center is emphasized.

592013
音樂
２
選
未定、 上

本設程旨在介紹適合幼兒音樂能力發展且具啟發性音樂教學方法，內 容包含Orff-Schulwerk ( 奧福教學 )、Kodaly - Method ( 高大宜教學 )、Suzuki ( 鈴木教學 )、DAKROS、YAMAHA 等，並以本國的民俗風俗兒歌童謠為素材。

592013
Music
２
Ｓ
, F
The purpose of this course is to introduce to students a variety of developmentally appropriate and creative musical teaching methods. The contents include: nderstanding of Orff-Schulwerk, Kodaly-method, Suzuki, DAKROS, YAMAHA; in addition, the Chinese children folk songs will be introduced.

592014
兒童安全
２
選
張富萍、上

本課程旨在探討兒童安全教育的特性及傷害性事物之特質。內容包含幼兒常見意外傷害發生、種類、嚴重性，如交通、水火、飲食、遊戲與玩具及環境設備之安全、自我保護能力、安全環境評估及初級預防措施。

592014
Child Safety
２
Ｓ
Ping Chang-Fu，F
Explores the potential dangerous events in the young children's everyday environment. Emphasis is placed on the assessment of safe environment, accident a prevention and first level interventions of self protection abilities of young children.
592015
幼兒教育哲學
２
選
徐庭蘭、上

本課程旨在使學生了解教育哲學的基本概念，熟悉教育哲學的方法，培養思考及分析教育根本問題的能力和習慣，理解教育哲學各自領域的關係，並嘗試發展自己的教育理念和價值系統。內容包含哲學涵義、教育哲學涵義、教育哲學的方法、形而上學與教育的關係、教育本質論、教育目的論、教育內容論及教育方法論。

592015
Educational Philosophy of 
２
Ｓ
Ting-Lan Hsu，F


Young Children

A study of basic perspectives and methods of educational philosophy. The emphasis is on the evaluating the fundamental issues and problems of education and developing personal educational philosophy.

592016
兒童音樂教育
２
選
未定、下

本課程旨在介紹各類音樂教學法，如：Orff-Schulwerk ( 奧福教學 )、Kodaly - Method ( 高大宜教學 )、Suzuki ( 鈴木教學 )、DAKROS、YAMAHA 等如何運用在幼兒學習活動中，內容包含鍵盤樂器、打擊樂器、弦樂器等。

592016
Music Education of
２
Ｓ
S


Children
The purpose of this course is to introduce to students a variety of instruments and their applications in children's learn activities.The contents include: nderstanding of Orff-Schulwerk, Kodaly-method, Suzuki, DAKROS, YAMAHA; The contents include Keyboard instrument, percussion instrunment, and striaged instrument, etc.

592017
幼兒文學
２
選
吳淑琴、下

本課程旨在使學生了解幼兒文學的內容，培養其鑑賞的能力並啟發從事創作的興趣。教授內容包括：幼兒文學發展史及形式，圖書形式、韻文形式、散文形式、戲劇形式等之幼兒文學與欣賞、幼兒讀物的選擇、幼兒文學的習作及教學等。
592017
Young Children Literature
２
Ｓ
Su-Chin Wu，S

A survey of modern and traditional literature for children including authors and illustrators; guidance in use of children's literature in relation to developmental interests needs and skills of children. Emphasis is on evaluating materials, reviewing sources, and developing discrimination in choosing children's literature.

592018
幼兒課程設計
２
選
張富萍、下

本課程旨在培養學生課程設計的能力，以便日後勝任幼教的教學工作。其主要的內容包含課程設計的基本概念、課程設計與教學活動、課程設計的理論取向幼兒教育課程之內容與組織、課程設計的模式及幼兒教育單元活動示例。

592018
Curriculum Design for
２
Ｓ
Ping Chang-Fu，S


Young Children

An analysis of curriculum development and its implications for growth trends during the formative years of the young child. Special attention will be given to principles of curriculum development, instructional design, content areas, instructional techniques, and evaluation procedures.

592019
優生保健
２
選
黃麗方、上

本課程旨在探討保護母子健康，增進家庭幸福之優生保健政策與實施。內容包含婚前健康檢查、遺傳性疾病篩檢、傳染性疾病及精神疾患檢查之政策實施、生育調節服務、孕產過程之保健服務與指導、人工流產及結紮手術之相關法規及實施細則、遺傳諮商原理與技巧。

592019
Parental of Eugenics
２
Ｓ
Lih Fang Huang，F
Introduction to the eugenic policy and consultation services Content includes premarital health examination, genetic diseases, infectious diseases and mental illnesses screening and prenatal health services.

592020
兒童福利政策與法規
２
選
馬祖琳、上
本課程旨在探討兒童福利與幼兒保育相關之法令政策。內容包含一般法令與政策、相關法令與政策、兒童保護觀念、案例討論及我國幼兒保育現況與法令之配合情形。
592020
Policy and Regulation on Child
２
Ｓ
Tzu-Lin Ma，F

Welfare
The course is to introduce the context of child welfare, policies and regulations and its applications in child care services. The main topics include :the history and theories of child welfare, the comparison of Taiwan's and other nation's child welfare policy and legislation, and the discussion of present applications.
592021
班級經營
２
選
張富萍、上
本課程旨在幫助學生營造及維護一個良好教學及學習環境的能力。本課程內容涵蓋瞭解學校法規對班級經營的影響、班級常規與程序之建立、行為偏差等問題之處理、獎勵及權宜管理之運用和教學策略。

592021
Classroom Management
２
Ｓ
Ping Chang-Fu，F

The goal of this course is to help students to create and maintain environments in which teaching and learning can occur. This course includes school law and classroom management, rule and process, reacting to misbehavior and other problems, the use of praise and contingency management, and teaching strategies.

592022
幼兒律動
２
選
未定、上
本課程旨在探討幼兒時期音樂與律動經驗的教育性以及其對全人發展的重要性，透過相關理論與實務課程的分享，使學生了解到教師的角色，而能進一步為幼兒設計適性，有意義、愉快的音樂與律動活動。

592022 Movement for Young Children
２
Ｓ
, F

This course investigates the educational and potential value of early childhood music and movement experience and their importance to develop the child. Through theory discus sion practical consideration as planning and scheduling lessons, students are encouraged to understand the role of teacher and to plan appropriate, meaningful, and enjoyable music and movement activities for young children.

592023
幼兒科學
２
選
馬祖琳、上

本課程旨在探討與幼兒生活相關之科學學習活動，經由發展特質及學習理論的介紹及活動設計的實務經驗，使學生習得促進及增強幼兒主動學習數學之專業知能。

592023
Sciences for Young Children
２
 Ｓ
Tzu-Lin Ma，F
This activity-based course will offer a systematic instruction of scientific concepts for young children with learning theory as well as practical application to reinforce and enrich the child's naturalistic learning.
592024兒童性教育
２
選
蔡惠玲、下
本課程主旨在針對兒童的發展需要，由生理、心理、社會及情緒等各層面探討及統合有關人類性行為的知識。藉由小組及團體討論並匡正有關性的迷思及分享適當的性表達方式。期能進而影響學生日後對幼兒性教育之正確態度。

592024
Sexual Education of Children
２
Ｓ
Su-Chin Jiang，S
  Tegration of the physical, emotional, interlectual, and social aspects of human sexuality; focusing on sexual pertinent to young adult. Stimula-tion of students’expression of ideas and feelings, including didactic input and small group discussions.

592025
輔導理論與技術
３
選
江淑卿、下

本課程目的在介紹輔導的基本概念和歷程、輔導的基本理論及技巧、輔導的專業倫理及有關社會與生活的輔導議題。課程內容所包含各學派的輔導理論和技巧，如精神分析治療、阿德勒治療、個人中心學派治療、理情治療及行為治療。

592025
Guidance Theory and
３
Ｓ
Su-Chin Jiang，S

Practice

The purpose of this course is to introduce the basic concepts and process of counseling,theory and skills of counseling  profession ethic of counselers, and relating counseling issues. The contents includes the theories and practiclskills of counseling such as psychoanalytic therapy, Adlerian therapy, client－centered therapy, rational－emotive therapy, behavioral therapy.

592026
嬰幼兒保育活動設計
２
選
王淑清、下

本課程旨在探討嬰幼兒保育活動設計的基本概念及實施，主要內容包含嬰幼兒保育的歷史和趨勢、嬰幼兒發展、保育者的能立及個人的成長、活動設計、環境、保育策略。

592026
Curriculum for Infants and
２
Ｓ
Shu-Ching Wang，S

Toddiers

The purpose of this course is to explore the basic principles and implementation of curriculum for infants and toddlers. The main topics include history and trends in infant and toddler care, development of infants and toddlers, growth of the caregiver, curriculum design, matching environment, caregiving strategies. 

592027
幼兒語文
２
選
吳淑琴、下

本課程旨在介紹全語言和讀寫萌發的哲學觀及其在幼兒語文課程之應用。內容主要包括:口頭語言與書寫文字的關係，統整性全語言活動在幼稚園之應用，以及提供原則與建議給願意鼓勵幼兒進行語文創作的老師與家長。

592027
Language Art Activities
２
Ｓ
Su-Chin Wu，S


for Young Children

The purpose of this course is to introduce the perspecties of whole language and emergent literacy. The contents  include : the relationship between oral and literary development ,integration of language art activities in kindergarten utilizing whole language approach ,and guidelines and suggestions for teachers and parents who wish to encourage young children to read and write in the right way.
592028
兒童行為輔導
２
選
鄭芬蘭、下

本課程旨在介紹兒童發展典型的行為問題及其輔導策略，例如新進園所的適應問題、常見的問題行為以及幼小銜接問題，或是特殊背景兒童的問題等，透過行為改變技術、認知行為等輔導策略，藉以改善其問題行為，進而促進兒童的生活適應及其身心健康。

592028
Behavior Guidance for
２
Ｓ
Finland Cheng，S

Children

There are several important issues related to behavior guidance discussed. The content includes, new-coming adaptation, problem behavior, transition of kindergarten and primary. We hope to have a good deal with their problem behavior, and to improve the adaptation and healthy living for children.

592029
教保媒體
２
選
未定、上

本課程旨在介紹視聽教育的學理，並討論視聽教育與「教」「學」的重要關係，進而說明教學媒體的製作與應用。內容包含：視聽教育的學理、視聽教育與教學理論、視聽教育與教學媒體、聽覺媒體、電影電影與電視、教學資源。

592029
Media Techniques for
２
Ｓ
F


Instructional System

The purpose of this course is to introduce the basic theory of audio visual education, and how to make audio visual media for education. The main contents as following:1.The theories of audio visual education2.Audio visual education and instructional theories3.Audio visual education and instructional media4.Audio media5.Movie and Television.

592030
親職教育
２
選
吳淑琴、上

本課程旨在介紹下列相關概念：兒童發展理論與親職教育；家庭動力分析；個人人格之形成與親職教育；父母親的角色；父母親之教養態度；親子溝通；以及現代親職教育之定位、意義與實際之運用。本課程對於單親家庭的問題及失親兒童的輔導亦進行探討。

592030
Parenting Education
２
Ｓ
Su-Chin Wu，F

The purpose of this course is to introduce students to the basic concepts of parenting education.  Emphasis is on goals and activities for partent education, parent participation in individualized educational program, measuring effectiven of parent education. The trends and directions are also mentioned.
592031
多元文化教育
２
選
未定、上

本課程指在培養學生多元文化觀以及設計多元文化課程的能力。課程的內容包括多元文化教育的哲學與理論、多文化教育教育的發展、以及不同國家在實施多元文化教育上的方法與策略。除此之外，本課程也將對多元文化教育在台灣的發展以及課題進行深入的探究。


592031
Multicultural Education
２
選
, F

The purpose of this course is to build up students’ multicultural awareness and cross-cultural understanding. In addition, developing students’ abilities in planning multicultural curriculum is another main focus of this course. The course consists of four main parts including: the philosophy and theory of multicultural education; the development of multicultural education, the methods and approaches adopted for the implementation of multicultural education in different societies as well as the development of and issues on multicultural education in Taiwan. 

592032
嬰幼兒健康評估
３
選
蔡惠玲、上
本課程旨在探討嬰幼兒身體檢查的原理、技巧與評估，以期使學生能初步判讀檢查結果。內容包含健康史，視聽觸診、叩診等技能及相關儀器使用，以及呼吸、循環、神經感覺、腸胃功能、排泄、肌骼系統之功能性檢查。

592032
Child Health Evaluation
３
Ｓ
Huei-Ling Tsai，F
A course designed to provide beginning level knowledge and psychomotor skills necessary for the health assessment of young children. The framework of nusing process is introduced to the students to elicit health histories and perform physical examinations on respiratory , circulatory, eurosensory, gastrointestinal , And muscle skeletal systems . Students are introduced to a broad range of normal variations through supervised practice with peers.
592033
幼兒數學
２
選
馬祖琳、上

本課程旨在探討與幼兒生活相關之數學學習活動，經由發展特質及學習理論的介紹及活動設計的實務經驗，使學生習得促進及增強幼兒主動學習科學之專業知能，內容包含：數與量、幾何與空間、邏輯推理。

592033
Mathematics for Young
２
Ｓ
Tzu-Lin Ma，F

Children

This activity-based course will offer a systematic instruction of mathematical concepts for young children with theory as well as practical application to reinforce and enrich the child's naturalistic learning.

592034
幼兒藝術
２
選
徐庭蘭、上

本課程旨在探討教保活動中的藝術性活動，期使學生對教保活動中的藝術活動有初步的了解，並培養其設計和實施藝術性教保活動的能力。內容包括：藝術活動與幼兒的發展、音樂活動、幼兒文學( 說故事 )、繪畫、創作活動、戲劇活動、藝術活動的設計與實施。

592034
Art activities for Young Children
２
Ｓ
Ting-Lan Hsu，F
The purpose of this course is to help students to understand the basic theory of art activities in child care and education, and to design art activities for young children. The main subjects include the following: Art activities and young children's development、Music activities、Young children's literature (storytelling), Painting and creative activities, Dramatic activities, Designing and practicing art activities for young children.

592035
教保環境規畫
２
選
黃麗方、下

本課程旨在探討幼兒教保環境的規劃，期望藉由本課程培養學生具有幼兒學習環境規劃的能力。內容包括：幼兒學習環境的分析、幼兒學習環境佈置的原則、選擇教具的原則、放置教具的原則以及美勞角、積木角、娃娃家、語文角、戶外遊戲場的規劃。
592035
Learning Environment Design
２
Ｓ
Lih Fang Huang，S
The purpose of course is to help to unclerstand the basic theory of materials and eguipmeuit for active rearning preschools, and to design environments for young children.

Contents include: how to analyse learning environneuts, guidelines for arranging the play space, guidelines for choosing materials, guidelines for storing materials and how to design areas for young children.

592036
家人關係
２
選
王淑清、下

本課程旨在探討社會情境中的家庭與家人關係，主要內容包含變遷社會中的家庭、外籍配偶家庭、家庭學說、家庭生命週期、家庭溝通與家人關係、夫妻關係、教養觀與親子互動、姻親關係等議題。
592036
Family Relationships
２
Ｓ
Shu-Ching Wang，S
The purpose of this course is to explore the family and family relationships under social context. The contents include family diversity, families with foreign-spouse，family theory, family life cycle, communication and family relationships, marital relationship, child rearing and parent-child interaction, and in-law relationships.
592037
早期療育
2
選
蔡惠玲、下

本課程旨在了解早期療育的意義並認識台灣早期療育的現況及探討早期療育服務與技術對高危險群嬰幼兒及發展遲緩兒童在醫療與教育上之應用，並強調專業團隊與其協調，以其能達到兒童及家庭的需求。

592037
Studies in Early Intervention 
２
Ｓ
Huei-Ling Tsai，S

The purposes of this seminar are 1.understanding the meaning of Early Intervention 2.understanding current trends of Early Intervention in Taiwan 3.exploring Early Intervention services and techniques in the application of medical and educational field; the course will emphasize on interagency coordination and the use of the transdisciplinary team to meet the family’s and the child’s needs.

592038
幼兒社會
２
選
王淑清、下

本課程旨在探討幼兒之社會發展、人際及群己關係與相關之學習活動。主要內容包含幼兒發展與社會環境、自我概念、手足與友伴關係、衝突與問題解決、攻擊行為、利社會行為、文化與民俗與社會能力。
592038
Social Activities for Young
２
Ｓ
Shu-Ching Wang，S

 Children

The purpose of this course is to explore the concepts of child social development, social relationships, and related social activities. The main topics include child development social context, self concepts, sibling and friendship, conflict and problem solving, attack, pro-social behaviors, culture and folk activities and social competence.

592039
蒙特梭利教學
3
選
徐庭蘭、下

本課程旨在研究蒙特梭利教育理論與實務操作。內容包含瞭解蒙特梭利其人、其事、認識蒙特梭利教學法、教育革新中蒙特梭利教育發展之方向及蒙特梭利日常生活、感官教育、數學教育。

592039
Montessori Method 
３
Ｓ
Ting-Lan Hsu，S
The purpose of this course is to study the Montessori theory. After learning, students will achieve the following objectives: 1. to understand the person of Montessori and her life; 2. to know the Montessori teaching method; 3. To distinct the direction of Montessori education;4. to know how to operate the daily life skill,sensory education and math education. 

5920240兒童發展評量
３
選
鄭芬蘭、下

本課程旨在探討兒童行為評量的原則、實施與運用。內容包含兒童行為發展的認識、評量的原理、實施，以及有關幼兒社會情緒、語言、認知、動作能力社會能力等各類評量工具的介紹與操作。

592040
Assessment in Child
３
Ｓ
Finland Cheng，S

Development 
The purpose of this course is to explore the concepts of child development and measurement self The main topics included child development, psycho-social, language. Cognition, physical-motors, and how to operate Severnal kinds of psychological tools.
592041
保育人員專業倫理
２
選
吳淑琴、上
本課程旨在探討幼兒保育專業的倫理守則及保育專業人員的人格特質。內容包含保育專業意義、專業知能、專業的品德修養、心理衛生與態度、道德教育及專業組織。

592041
Professional Ethics Child
２
Ｓ
Su-Chin Wu，F

Care
Basic course for students to examine legal rights and responsibilities of child care.  Areas covered: due process, negligence and liability, contract rights, tenure laws, child discipline and other child care topics.

592042
人際溝通
２
選
江淑卿、上

本課程旨在探討人際溝通理論與溝通技巧在同事、家長、親子及師生間的應用。內容包含人際關係理論、人際關係發展的過程與策略、人際吸引及衝突、溝通理論與技巧、社會化與行為改變、環境與社會行為。

592042
Interpersonal Communication
２
Ｓ
Su-Chin Jiang，F
This course explores the communication process through a study of basic theoriesy and principles of communication in social and working environment.

592043
嬰幼兒照護
２
選
黃麗方、上

本課程旨在加強學生在嬰兒及幼兒照顧之各項技能如：嬰兒浴沐、更衣、奶粉沖泡、副食品調整、奶瓶消毒、測量體溫、脈博、呼吸、嬰兒及幼兒心肺復甦術及異物哽塞處理等實務操作。
592043
Infant and Child
２
Ｓ
Lih Fang Huang，F

Health Care 

Care Practice The purpose of this course is to enhance the students‘ skills on infant and child care. Such as: baby bath, cloth changing, formula preparing, bottle disaffection, vital signs taking, infant and child CPR and choking management.
592044
幼兒體能
2
選
未定、上

課程旨在探討運動遊戲對幼兒發展的重要性及其功能。課程內容包含：幼兒的動作發展及運動能力；介紹與企劃幼兒體能課程、運動會及親子活動；創作幼兒體操、律動、音樂遊戲、帶動唱、親子律動、幼兒運動機能及運動能力的發展，幼兒身體動作要點和指導方法及幼兒體能活動的計劃。

592044
Physical Fitness activities
２
Ｓ
, F


for Young Children
This course explores the significance and contribution of movement play to child development. The development of introducing and designing be to course of physical education, games, and activities; and it creates youngster’s gymnastics, dance movement, to follow and play of music by youngsters. movement function and ability, factors regarding physical movement, and instructions of fitness activities are included.

592045
幼兒戲劇
２
選
未定、上
本科目旨在使學生了解戲劇的形式、呈現方式，培養其欣賞能力，並啟發從事創作及表演的興趣。內容包含幼兒戲劇的形式、肢體訓練、語言訓練、節奏訓練、偶的製作與創作、劇本編寫的原則、戲劇在教學上的應用及戲劇欣賞。

592045
Children Dramatic Play
２
Ｓ
, F
This course introduces the types of drama and performance which enhances students' interests of writing and performing of dramatic play. Contents are: types of drama, body training, language and movement puppet play, play writing, and dramatic activity in the classroom.
592046
學前融合教育
２
選
黃麗方、上
本課程旨在介紹融合教育的源起及融合教育的理念。教學內容包括：融合教育的源起、融合教育的要素、融合教育的課程與教學班級經營、行為管理及融合教育的評鑑。

592046
Pre-school Inclusive Education
２
Ｓ
Lih Fang Huang，F

The course is to introduce the origin and concepts of pre-school inclusive education. The contents include elements of inclusive education, curriculum modifications and adaptations, strategy instruction, and assessment of inclusive education.

592047
學齡兒童學習輔導
２
選
江淑卿、上

本課程旨在探討指導課後托育兒童學習之理論與技能，其內容包含國小課程、教學方法、學習理論、以及動機技巧、自我管理技巧、思考技巧、數學解題技巧、寫作技巧、閱讀技巧等學習策略。

592047
Guidance for Learning
２
Ｓ
Su-Chin Jiang，F
The purpose of the course is to help students to obtain guiding skills of the effective learning of after-school program chiedren.  The content includes: elementcuy school cwsiculum,learning theories.Cinstrution method learning strategies; such as motivation skills, self-management skills, thinking skills, problem- solving skills, writing skills, reading skills , instruction methods.
592048
托育機構經營與管理
２
選
張富萍、下

本課程旨在指導學生學習經營管理一個安全、高品質之托育機構環境，和探討今日學前教育所面臨之挑戰。本課程內容包括托育機構之設置、人事及經費管理和機構品質評估等。
592048
Child Care Management
２
Ｓ
Ping Chang-Fu，S
The purpose of this course is to give students an appreciation of the complexities of providing safe, high-quality child care environments, and of the difficult conditions which challenge the field of early childhood education today. This course covers many aspects of starting, personnel and financial managing, and assessing the quality of a child care center or preschool.

592049
急救
２
選
黃麗方、下

本課程旨在探討幼兒急救狀況、急救原則及急救措施之相關知識與技能、幼兒意外傷害事件之緊急處理與救護。內容包含中毒、外傷、溺水、燒傷、窒息、出血、休克等急救措施及幼兒心肺復甦之知識與技能。
592049
First Aid
２
Ｓ
Lih Fang Huang，S
This course is designed to provide every student knowledge and practical skill practice in current first aid and cardiopulmonary resuscitation techniques in children. conten ts include: poison, wound care, choking, burns, severe bleeding and shock.

592050兒童產業與行銷
２
選
吳淑琴、下

本課程主要目的在探討兒童托育服務相關產業，例如，以兒童為對象的圖書、繪本、雜誌、玩具、服飾、餐飲、休閒活動、娛樂設施規劃等的內容、發展現況，以及行銷策略。
592050
Children's Industry
２
Ｓ
Su-Chin Wu，S

and Marketing
The main objectives of this course are to discuss the contents and the strategies of marketing of the children's productions, such as children's publication, toys, clothes, diets, and leisure entertainment.

592051
特殊需求兒童活動設計
２
選
徐庭蘭、下
本課程的主要目的在藉試教使學生獲得特殊兒童的各種教學方法與教學技術。其主要內容如下：一、特殊兒童的教導原則二、特殊兒童的課程理論三、特殊兒童的課程設計四、特殊兒童的教學方法五、特殊兒童的活動設計六、實施教材教法實習。
592051
Teaching Methods for
２
Ｓ
Ting-Lan Hsu，S 


Children Special

Design and preparation of a varity of mistructiaral materials for teaching Children with special needs. The emphasis of this course is on ciples,Curriculum theory、curriculum design、teaching method、activity design and practice teaching.
592052
家庭托育服務
２
選
王淑清、下

本課程旨在探討與家庭托育相關之議題。主要內容包含家庭托育政策與沿革、相關法令常識、托育專業倫理、嬰幼兒基本生活照顧與學習、家庭管理及社會資源之運用。

592052
Family Childcare
２
Ｓ
Shu-Ching Wang，S
The purpose of this course is to explore the related issues of family child care. The major topics include: the policies, history, and regulations of family child care，the basic care and learn of infants and toddlers, family management and the application of social resources.  

592053
兒童休閒活動設計
２
選
王淑清、下

本課程旨在探討兒童休閒活動的設計與實施。主要內容包含休閒遊戲理論、兒童休閒行為、托育機構各類親子活動，如運動會、園遊會等、與適合學齡兒童的課後休閒活動，如各類才藝、戶外活動及夏令營等之設計、規劃與實施。
592053
Recreation Activities for      ２
Ｓ
Shu-Ching Wang，S


 Children
The purpose of this course is to introduce the planning and practices of recreation activities for children. It provides theory including play and recreation behaviors. The main focus is on parent-child activities in child care center and recreation activities for school-aged children. 
592054
課後托育
２
選
馬祖琳、下

本課程旨在探討學齡兒童放學後及假期時所須托育服務之設計、規畫與實施。其內容包含：學齡兒童發展需求、室內及戶外各類活動課業輔導、參觀活動、設備及環境佈置及相關法規。

592054
After-School Program
２
Ｓ
Tzu-Lin Ma，S

This course involves the study of programs designed for school-aged children for special needs of late hours working parents. Emphasis is on school-aged children's needs ,indoor and outdoor activitiesy tutoring, field trips and related requlations.
592055
學習測驗與評量
２
選
鄭芬蘭、下

本課程旨在探討測驗與評量基本的原理原則，讓學生熟悉測驗與評量的各種方法，並能應用至相關的教學情境，使學生體會測驗與評量的目的在改進教學，並以人本精神去關心學生。

592055
Measuremeut and 
２
Ｓ
Finland Cheng，S

Evaluation 
The aims of this curriculum are: to introduce the foundation of measurement nad Evaluation, to familiarize with the different methods of Testing and Evaluation for students,to insight the purposes of measurement and Evaluation ,and to take care of students with humanality.
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